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Lovforslag nr. L 39. Betænkning afgivet af retsudvalget den 29. marts 1979 

B e t æ n k n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  l o v  o m  e k s p o r t f r i h e d  f o r  e l e k t r o n i k i n d u s t r i e n  , 

m .  f l .  

[af Glistrup (FP) og Erlendsson (FP)] 

Udvalget har behandlet lovforslaget i nog- 
le møder og har herunder stillet spørgsmål til 
justitsministeren, som denne har besvaret 
skriftligt. 

Herefter indstiller et flertal (udvalget med 
undtagelse af fremskridtspartiets, det konser- 
vative folkepartis og centrum-demokraternes 
medlemmer) lovforslaget til forkastelse. 

Et mindretal (fremskridtspartiets medlem- 
mer af udvalget) udtaler følgende: 

Dansk industri er inde i en meget kedelig 
udvikling, en udvikling, som skyldes den 
dårlige måde, landet bliver ledet på. Det 
medfører, at mange industrier lukker, fordi 
de ikke kan hamle op med vore konkurrent- 
lande. Det betyder øget betalingsbalanceun- 
derskud og større arbejdsløshed. 

Nærværende forslag er så helt åbenbart et 
forslag, der trækker i den rigtige retning, for- 
di vedtagelse af forslaget vil betyde; at flere 
virksomheder kan producere varer, som kan 
sælges til udlandet, hvilket igen betyder, at 
betalingsbalanceunderskuddet mindskes, og 
at statens, og dermed skatteborgernes, udgif- 
ter til arbejdsløshedsunderstøttelse mindskes, 
fordi der vil blive flere arbejdspladser, og er 
der noget, Danmark har brug for, så er det 
bestemt arbejdspladser. 

For eksempel mener mindretallet, at hele 

værftsindustrien, som jo er inde i en meget 
alvorlig krise, kunne blive hjulpet ganske 
væsentligt, hvis det kunne tillades at bygge 
inspektionsskibe, inspektionskuttere og torpe- 
dobåde af Willemoesklassen. Danske flåde- 
skibe er efterspurgt ude omkring i den store 
verden på grund af deres høje standard. Og 
når vi har så gode produkter, hvorfor så ikke 
sælge dem? Det er jo en form for dobbelt- 
moral, når man på den ene side godt vil byg- 
ge skibe til brug for den danske flåde, når 
man så ikke f. eks. vil sælge skibe til Vest- 
tyskland, Frankrig, Japan eller for den sags 
skyld Kina. 

Også inden for elektronikindustrien vil 
produktionen kunne forøges ganske væsent- 
ligt, fordi den danske know-how netop på 
dette område er vældig godt anerkendt ude i 
verden. 

En vedtagelse af dette forslag vil derfor 
betyde: gode, sunde, danske arbejdspladser, 
mere valuta til landet og dermed mindre ar- 
bejdsløshed og mindre betalingsbalanceun- 
derskud. 

Mindretallet indstiller herefter lovforslaget 
til vedtagelse uændret. 

Et andet mindretal (det konservative folke- 
partis og centrum-demokraternes medlemmer 
af udvalget) vil redegøre for sin stilling ved 
lovforslagets 2. behandling. 
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Partierne RV, VS og EP var ikke repræsenteret ved medlemmer i udvalget. 


